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Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   10.00h 

Finalització:   12.00h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president. 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, regidor de Sencelles i vicepresident primer. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Joan Juan Pons, batle de Campos i vocal. 

Sr. Bartomeu Seguí Prat, regidor, en representació del Sr. Rafel Torres Gómez, batle 

d’Inca i vocal. 

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó i vocal. 

Sra. Joana Maria Borràs Bosch, regidora, en representació de la Sr. Aina Calvo 

Sastre, batlessa de Palma i vocal. 

Sra. Josefa Costa Costa, regidora, en representació del Sr. Josep Sala Torres, batle 

de Sant Antoni de Portmany i vocal. 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal. 

Sra. Paquita Ribas Ribas, regidora,  en representació del Sr. Josep Marí Ribas, batle 

de Sant Josep de sa Talaia i vocal. 

Sr. Juan Cabrera Valenzuela, batle des Castell i vocal. 

Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal.  

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batlessa de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Josep Carreras Coll, batle de Ferreries i vicepresident segon. 

Sr. José Ramón Bauzá Díaz, batle de Marratxí i vocal. 

Sr. Antoni Pastor Cabrer,batle de Manacor i vocal. 

Sr. Francesc Morell Bibiloni, regidor de Campanet i vocal . 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de Sóller i vocal. 
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Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal. 

Sr. Josep Oliver Amengual, batle de Sineu i vocal. 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal. 

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal. 

Sra. Pilar Carbonero Sánchez, batlessa de Ciutadella i vocal. 

Sr. Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal. 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal. 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, Batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

 

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 
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Per indicació del president, us convoco a la reunió extraordinària  del 

CONSELL  EXECUTIU , que tindrà lloc a Palma, dilluns dia 24 de gener 

de 2011 a les 10h en primera convocatòria i a les 10.15 h en segona 

convocatòria, a la seu de la FELIB , al carrer del General Riera núm. 111 de 

Palma, de conformitat amb l'ordre del dia següent: 
 

1. Relació de competències per ser estudiades dins la comissió per 

l’Elaboració de l’Estatut d’Autonomia Local. 

2. Acord sobre el conveni de col·laboració entre els Ajuntaments i la 

Conselleria de Salut. 

3. Informe  sobre el SEPREISAL (Servei de Prevenció i Salvament del 

Consell de Mallorca amb els ajuntaments). 

4. Proposta de formació per a Policies Locals. 

5. Control  animals de companyia. 

6. Crear comissió de Treball per temes de turisme. 

7. Precs i preguntes. 

 

 

 
 
Joana Alomar Serra 
Secretària general  

Palma, 21 de desembre de 2010 

27/2011 

21/01/2011 
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INICI DE LA SESSIÓ 

El president comença la sessió donant la benvinguda als membres assistents i 

informant que aquesta reunió és una consecució del consell executiu de dia 14 de 

gener, que per manca de temps no es pogueren tractar tots els punts de l’ordre del 

dia.  

1. RELACIÓ DE COMPETÈNCIES PER SER ESTUDIADES DINS LA COMISSIÓ 

PER L’ELABORACIÓ DE L’ESTATUT D’AUTONOMIA LOCAL. 

 

El president comenta que en quan al llistat de competències, un dels punts a acabar era 

el d’educació, quedant temes pendents com el de les escoles d’adults, escoles de 

música, etc. Recalca que s’aprovà, per la mesa de competències i la comissió de 

l’Estatut d’Autonomia Local, amb data 15 d’octubre de 2010,  un conveni  pel que fa al 

temes d’educació. Explica que aquest és un model tipus que es signarà en un futur amb 

cada un dels ajuntaments que s’hi vulguin adherir i la Comunitat Autònoma de les Illes 

Balears. 

La senyora Josefa Costa demana quina obligatorietat tenen els ajuntaments a cedir un 

solar per a la creació d’una escola d’adults. 

El president exposa que la formació que es realitza a les escoles d’adults és una 

formació no reglada i de la que els ajuntaments no en tenen les competències, malgrat 

en realitzin tasques voluntàriament. 

El senyor Vicenç Tur informa que les escoles d’adults han crescut molt i que els 

ajuntaments fa uns quans d’anys que hi van participant. Comenta que l’ajuntament de 

Maó ha tingut un debat amb l’escola d’adults del seu municipi degut al trasllat d’aquesta. 

La senyora Josefa Costa explica que l’escola d’adults de Sant Antoni de Portmany 

estava ubicada en un centre municipal, i que aquest actualment està en obres, per lo 

que han ubicat als usuaris a distints centres més petits i que aquests exigeixen a 

l’ajuntament la sessió d’un solar. És per això que volia saber quina era la obligatorietat 

del ajuntament  en aquest tema. 

El president comenta que el que està recollit al conveni sí que és obligatorietat, com 

cedir un local per un centre d’educació primària, però tot el que no està al conveni és 

voluntarista per l’ajuntament, i que no hi ha cap tipus d’obligatorietat en quan a escoles 
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d’adults.  Aprofita per demanar si caldria reactivar la comissió d’educació per tal d’aclarir 

quin és el cost educatiu pels ajuntaments. S’aprova per unanimitat. 

El senyor Joan Juan comenta que el que els preocupa al municipi de Campos, és la 

falta de compromís de tots els ajuntaments en quan a una actuació unilateral per a totes 

les entitats locals menors. 

El president informa que el conveni és un document comú, malgrat no es pot obligar a 

cap ajuntament a signar-ho. 

Continua el president en referència a la sanitat i la salut pública, següent punt del llistat 

de competències. Informa que es redactarà el text com es va acordar a la sessió 

anterior, i es presentarà a la mesa de competències. Pel que fa al tema dels serveis 

socials, informa que faltaven un seguit de publicacions al BOIB però està previst en un 

termini d’un mes o dos es  puguin realitzar.  

La secretària general recalca que arrel d’un suggeriment de l’ajuntament de Sant Lluís 

en quan a les competències  de Seguretat Ciutadana i Ordenació i Gestió del Territori, 

Urbanisme i Disciplina Urbanística, es deixa oberta la possibilitat de realitzar altres 

aportacions a tenir en compte a la següent Mesa de Competències.  

El president resumeix que el proper divendres es reuneix la Mesa de Competències on 

es traslladarà el nou esborrany de sanitat i es reactivarà la comissió d’educació.  

 

2. ACORD SOBRE EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE AJ UNTAMENTS 

I CONSELLERIA DE SALUT. 

El president  informa que aquest punt quedà bastant resolt a l’anterior consell executiu i 

informa de les modificacions proposades i que es faran arribar a la conselleria de Salut i 

Consum del Govern de les Illes Balears (veure annex 1). 

 

3. INFORME SOBRE EL SEPREISAL (SERVEI DE PREVENCIÓ I SALVAMENT 

DEL CONSELL DE MALLORCA AMB AJUNTAMENTS). 

El president dóna la paraula al senyor Miquel Santandreu, assessor jurídic de la Felib. 

Informa que la problemàtica afecta de forma individualitzada a cada una de les illes, 

però que és una problema comú donat per la indefinició de la Llei de Base de Règim 

Local i una falta d’aclaració en quan al tema. Exposa que l’article 26 de la LRBRL 

estableix l’obligació dels municipis majors de 20.000 habitants a prestar el servei de 

prevenció i extinció d’incendis.  

Continua explicant que pel que fa als municipis menors de 20.000 habitants, la LRBRL 

al seu article 25.2 c) estableix que el municipi exercirà en tot cas competències sobre 

prevenció i extinció d’incendis, en els termes de la legislació estatal i autonòmica.  
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L’article 29 de la Llei Municipal i de Règim Local de les Illes Balears estableix de forma 

similar, que els municipis de les Illes, en el marc de la Llei, tindran en tot cas 

competències en matèria de prevenció i extinció d’incendis. Exposa que és clar que 

l’obligació de prestar el servei és només per als municipis de més de 20.000 habitants 

segons la legislació de règim local. Les lleis reserven aquestes competències als 

municipis, però en cap cas estableixen l’obligació de prestar el servei. 

Comenta que la qüestió jurídica és si han de prestar els ajuntaments aquests serveis 

malgrat no estiguin obligats. La interpretació majoritària és que fins que no hi hagi una 

llei estatal o autonòmica que obligui directament als municipis menors, no existeix cap 

obligació. Quan una llei atribueixi als municipis menors la obligació, haurà de preveure 

el corresponent finançament per als municipis. Hi ha que recordar que els municipis 

majors de 20.000 habitants ja reben una compensació superior a càrrec de la 

participació en els tributs de l’Estat per prestar els seus serveis obligatoris com són el 

de prevenció i extinció d’incendis. 

D’altra part l’article 31.2 a) de la LRBRL estableix que són fins propis i específics de la 

província assegurar la prestació integral i adequada de tots els serveis de competència 

municipal. De la mateixa forma l’article 36.1a) estableix que correspon a la província la 

coordinació dels serveis municipals entre sí, com a garantia per a la prestació integral 

dels serveis de competència municipal, i l’article 36.1b) estableix que correspon també 

a la provincia assegurar l’accés de la població al conjunt dels serveis mínims de 

competència municipal.  

Explica que una altra qüestió és que si la competència és del municipi, encara que no 

obligatòria, el Consell ha d’assegurar la prestació integral i adequada de tots els 

serveis de competència municipal. Fins on arriba l’obligació del Consell i qué s’entén 

per assegurar la prestació. Exposa que la pràctica ens porta a convenis de cooperació 

entre els municipis i els consells de les  distintes illes. 

El president demana quin és el percentatge que actualment s’està pagant. El senyor 

Miquel Santandreu contesta que actualment s’està pagant un 1% del pressupost que 

representa un 50% del cost. 

El president demana si caldria crear una comissió per tal que els municipis de menys 

de 20.000 habitants no hagin de pagar i que els de major població puguin arribar a un 

acord. 

El senyor Santiago Pizarro demana que la illa d’Eivissa no estigui inclosa ja que 

actualment s’està pagant molt poc i tot el que es  pacti significarà augmentar la quota. 

El senyor Vicenç Tur exposa que a Menorca hi ha un model de servei d’incendis 

mancomunat des de fa molts d’anys. 
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El senyor Joan Rotger  exposa que l’ajuntament de Montuiri plantejà aquesta qüestió, 

degut a que el conveni, de 1984, no s’adequa a l’actualitat. Demana que l’ajuntament 

de Montuiri tingui el recolzament de la Felib. Informa que els ajuntaments de menys de 

20.000 habitants aporten un tres milions d’euros al Consell, i que el pressupost total 

suposa uns dotze milions d’euros, per lo que és una aportació considerable. Informa 

també, que el Consell no abona les partides pressupostàries als municipis fins que a 

final d’any es compensa amb els cost del SEPREISAL, i aquesta forma d’actuar 

s’hauria de corregir, per tal de poder aconseguir un millor funcionament municipal. 

El senyor Joan Albertí exposa que s’ha perdut la filosofia del conveni en quan als 

municipis.  

El president recalca que és un tema de la illa de Mallorca per lo que es crearà una 

comissió de treball que només inclogui aquesta illa. Hi formen part:  

- Sr. Juan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent. 

- Sr. Juan Albertí Sastre, batle de Fornalutx. 

- Sr. Juan Rotger Seguí, batle de Selva. 

- Sr. Joan Juan Pons, batle de Campos. 

- Sr. Bartomeu Seguí Prat, regidor de l’ajuntament d’Inca. 

- Sr. Joan Carles Verd Cirer, regidor de l’ajuntament de Sencelles.  

 

El senyor Juan Joan informa que durant l’any 2010 no s’ha signat cap conveni. 

El senyor Llorenç Carretero comenta als demés batles de Menorca que a la propera 

reunió de batles aquest hauria de ser un dels punts de l’ordre del dia. 

El senyor Joan Carles Verd demana al batle de Campos si aquest 1% que es paga 

supera les despeses ocasionades. El senyor Juan Joan comenta que no es pot saber 

quin serà el cost anual, sinó que depèn del nombre de intervencions.  

El senyor Vicenç Tur informa que a Menorca es realitza un model completament 

contrari. És un servei de prevenció i no d’actuació. 

El president proposa que les reunions d’aquesta comissió es realitzin els dilluns 

dematí.  

El senyor Llorenç Carretero demana màxima prioritat al punt de competències en quan 

a la Ordenació i gestió del territori, urbanisme i disciplina urbanística. És una 

problemàtica molt greu en quan a llicències d’obres. S’acorda sol·licitar la presència 

davant el Consell Executiu, del senyor Gabriel Vicens Mir, conseller de Medi Ambient i 

Mobilitat del Govern de les Illes Balears. 

El senyor Vicenç Tur comenta que també es poden convidar als grups parlamentaris. 

La senyora Juana Borràs, demana als serveis jurídics que s’enviï el Decret abans de 

realitzar la reunió.  
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4. PROPOSTA DE FORMACIÓ PER A POLICIES LOCALS.  

El senyor Pedro Bofill, assessor jurídic de la Felib, informa que l’article 25 de la Llei de 

Bases de Règim Local, atribueix a les entitats locals competències en quan a fires i 

mercats i protecció i defensa dels consumidors. Comenta que aquesta competència a 

molts municipis la realitza la policia local, però aquest cos no té la formació específica 

adient. La Direcció General de Consum posà a disposició de la Felib poder formar als 

policies municipals en matèria d’etiquetatge, falsificacions i productes defectuosos.  

El senyor Joan Albertí informa que aquestes tasques corresponen a la Guàrdia Civil, i 

que s’està carregant als municipis de tasques que no són pròpies.  

La senyora Joana Borràs comenta que la Direcció General de Consum disposa, malgrat 

no sien suficients, de inspectors  a totes les Balears. Informa que l’ajuntament de Palma 

disposava de nou inspectors sense tasca atribuïda als quals es posà a treballar en 

aquest tema, i des de la mateixa Direcció General de Consum s’amenaçà de interposar 

un contenciós. Recalca que li sorprèn que ara sia la mateixa Direcció General la que 

demani als ajuntaments que formi els policies locals municipals per poder desenvolupar 

aquesta tasca. Tot el tema de la formació s’ha d’agrair però sense que suposi 

l’assumpció d’una responsabilitat que no pertoca als municipis.  

El senyor Bartomeu Seguí comenta que si el producte ve de fora de les illes ha d’haver 

passat una inspecció prèvia a la duana. 

La senyora Juana Borràs comenta que l’ajuntament de Palma, aprovada l’ordenança de 

Consum, està enviant a la Conselleria de Salut i Consum expedients sancionadors i 

aquesta entitat els retorna,  per lo que sorprèn que ara vulgui formar als policies locals.  

El senyor Juan Cabrera insisteix en que no s’han d’assumir competències que no són 

pròpies dels ajuntaments. 

 

5. CONTROL ANIMALS DE COMPANYIA.  

El president  informa que a Son Reus hi ha una sobreocupació de cans, i n’han de 

sacrificar molts cada dia. Explica que  s’ha firmat un conveni amb el Consell de Mallorca 

i els ajuntaments que s’hi han volgut adherir, on s’ha dotat a les entitats d’un lector de 

xips per  tal que l’ajuntament pugui resoldre el problema de primera mà. 

El senyor Joan Albertí exposa que hi ha ajuntaments que no disposen de gàbies per 

guardar els cans, i l’ajuntament de Palma sol·licita que les entitats esperin tres dies 

abans de portar el ca a Son Reus, i es tingui temps per cercar els propietaris. 
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El senyor Joan Rotger comenta que fa quinze dies sol·licità que es tornés reunir la 

comissió sectorial d’animals abandonats, constituïda el febrer de 2002. Té entès que 

Son Reus no recull cap ca que no faci vuit dies que està abandonat i que porti el xip. A 

més, el Consell de Mallorca prometé unes gàbies per poder guardar els cans, però 

aquestes han de ser homologades per tal de que els ajuntaments no puguin rebre cap 

denúncia d’alguna associació en defensa dels animals. És un tema que no està resolt, 

on l’assemblea de batles prengué uns acords, amb una comissió oberta, però que no 

s’han aportat les solucions necessàries. 

El senyor Joan Juan informa que una qüestió són els animals amb xip, que no suposen 

cap problema perquè els ajuntaments disposen de lector de xip, i una altra qüestió és 

tots aquells cans sense xip. Explica que ells tenen un conveni amb Natura Parc que 

recull l’animal i el custòdia durant vuit dies, i després el porta a Son Reus. Informa que 

la factura del cost de recollida, guarda,manutenció i/o sacrifici recau a l’ajuntament.  

El senyor Joan Carles Verd exposa que el conveni que ells han signat, a més, han de 

pagar una quota depenent del número de cans que s’hi han portat durant tot l’any.  

La senyora Juana Borràs s’ofereix com interlocutor entre la Felib i la senyora Begoña 

Sánchez, regidora de Salut, per tal de poder resoldre dubtes i/o aclariments.  

El president demana als membres poder instar al Consell de Mallorca a seguir treballant  

sobre aquest tema, junt amb l’assemblea de batles i, alhora, que es convidi a la 

Federació, per tal de poder resoldre els problemes dels ajuntaments en quan a aquest 

tema. Els membres s’assebenten i manifesten la seva conformitat.  Tot seguit demana 

als assessors jurídics quina és la responsabilitat dels ajuntaments en quan a animals 

abandonats. El senyor Miquel Santandreu contesta que la responsabilitat és cent per 

cent dels ajuntaments.  

 

 

6. COMISSIÓ DE TREBALL PER TEMES DE TURISME.  

 

El president recalca que la comissió de treball per temes de turisme està creada, però 

que es tractaria de crear una comissió per elaborar l’ordenança per poder ocupar la via 

pública. Proposa que sien els mateixos membres de la comissió de turisme els que la 

formin. 

La senyora Joana Borràs recorda que la creació d’aquesta comissió es sol·licità des de 

la Federació Hotelera de Mallorca. 

El senyor Albertí comenta que aquest és un tema en el que hi ha molts d’interessos, i 

proposa que es tracti a la pròxima legislatura. 
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El senyor Joan Juan explica que aquest tema només fa referència a filmacions de 

pel·lícules i no espots publicitaris. 

El senyor Llorenç Carretero comenta que no estaria de més poder regular-ho, malgrat 

no sia prioritari.  

El president exposa que no s’ha de deixar perdre l’oportunitat de crear un producte 

turístic, i també es pot treure profit d’ocupació de la via pública.  

La senyora Juana Borras informa que l’experiència d’aquests darrers tres anys amb 

Palma Film Office és que en una època de recessió, els primers projectes frenats per 

falta pressupostària són aquests, i recalca que el fet de tenir una ordenança creada no 

suposa més pel·lícules a realitzar. Informa que Palma Film Office s’adherí al Baleares 

Film Comisions, presidit pel municipi de Calvià, i està completament paralitzat. 

El president conclou el tema dient que no es donarà prioritat a la comissió però que 

s’anirà treballant per la realització de l’ordenança.  

 

PRECS I PREGUNTES 

 

El president comenta una noticia que sortí al Diario de Mallorca el passat 22 de gener, 

amb l títol “La Federación Hotelera propone eliminar ayuntamientos en Mallorca”. 

Després de tot d’un seguit d’intervencions s’acorda per unanimitat contestar aquest 

escrit amb un comunicat de premsa, que es redactarà avui mateix i s’enviarà a tots els 

membres del Consell Executiu per tal que en puguin donar el seu vist i plau (veure 

annex 2): 

 

El senyor Joan Juan pren la paraula per tractar el tema de les concessions de les 

platges. Comenta que els ajuntaments realitzen les concessions anuals prorrogables  

a més anys , o definitives. Informa que el secretari del seu ajuntament li ha comentat 

que aquesta pròrroga no es pot realitzar. Exposa que  necessitaria algun reforç per tal 

de poder donar la concessió per un any prorrogable a més. 

 

El senyor Carretero informa que les concessions temporals són anuals, i que les 

definitives es resolen des de Madrid. 

La senyora Josefa Costa exposa que anualment s’ha de presentar el projecte a 

Costes, però que l’ajuntament pot treure la concessió de forma bianual, quadriennal, 

etc. 
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El senyor Joan Juan exposa un altre tema. Informa que en quan als ports esportius els 

ajuntaments no tenen cap competència per poder fer complir les prescripcions de les 

normes subsidiàries, ni la llicència municipal d’obres. 

La senyora Josefa Costa comenta que Sant Antoni ha tingut un problema semblant, i 

que l’ajuntament ha de fer un informe no vinculant en quan al projecte.  

El senyor Joan Juan exposa que l’obra ja està realitzada.  

El senyor Vicenç Tur informa que ells han sol·licitat i cobrat llicència inclús a ports 

estatals. 

El president comenta que es demanarà una visita al senyor Jaume Carbonero, 

Conseller de Vivenda i Obres Públiques i President de Ports de les Illes Balears, i al 

senyor Juan Carlos Plaza, Director Gerent de Ports de les Illes Balears, per tal de 

manifestar el malestar en quan a aquest tema.  

 

Sense més assumptes a tractar, el president dóna per finalitzada la reunió del 

Consell Executiu. 

 

 

La secretària general   Vist i plau 

     El president  
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ANNEX 1 

CONVENI DE COL�LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE  
………….. I EL SERVEI DE SALUT DE LES ILLES BALEARS PER LA 
PRESTACIÓ DE SERVEIS SANITARIS D’ATENCIÓ PRIMÀRIA. 
 
I. Parts. 

 Per una part l’Il�lustríssim Sr/a ..............................., batlle /batllessa 
President de l’Ajuntament  de................., nomenat per ............ i  en 
virtut de les competències que li reconeix l’article 21.1 b) de la Llei 
7/1985, de 2’abril, de bases del règim local. 
 D’altra el Sr. Josep Pomar Reynés, director general del Servei de Salut 
de les Illes Balears, nomenat pel Decret 78/2007, de 12 de juliol, en 
virtut de les competències  que te atribuïdes per l’article 12 lletres b) i j) 
del Decret 39/2006, de 21 d’ abril, pel qual s’aproven els Estatuts del 
Servei de Salut de les Illes Balears. 
 II. Antecedents 
 
1. El present conveni se subscriu  a l’empara de les competències que 
l’Estatut d’Autonomia reconeix a la nostra Comunitat Autònoma en els 
articles 30.48 “Planificació de Recursos Sanitaris” i 31.4 “Salut i 
sanitat”.   
 
2.  El Servei de Salut de les Illes Balears és segons l’article 1 del Decret 
39/2006, de 21 d’abril, pel qual s’aproven els Estatuts del Servei de 
Salut de les Illes Balears, una entitat autònoma adscrita a la 
Conselleria de Salut i Consum i pot subscriure convenis de col�laboració 
encaminats a una òptima coordinació i millor aprofitament del recursos 
sanitaris disponibles, segons disposa l’article 67 de la Llei 5/2003, de 4 
d’abril, de salut de les Illes Balears i l’article 2 dels seus estatuts.  
3. L’article 25.2 i) de la LBRL atorga competències als Ajuntaments en 
matèria de participació en la gestió de l’atenció primària de la Salut. 
Així mateix la DT Tercera apartat tecer, de 25 d’abril, general de sanitat 
disposa que les CCAA i les CCLL poden establir acords a efectes de 
finançar les inversions de manteniment, conservació i millora de centres 
sanitaris. 
4. El municipi de ............................. pertany a l’Àrea Sanitària de 
....................., Sector de........................ i Zona Bàsica de Salut 
de............................ 
5. La ZBS de ..................està atesa per l’Equip d’Atenció Primària (EAP) 
que te com a dispositius assistencials d’atenció primària :  

- Centre de Salut ...... 

 - Unitats Bàsiques de Salut: 
o 1 
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o 2 
o 3  - Punt d’Atenció Continuada situat a ........................ 6. L’hospital de referència de la ZBS de.................... és 

l’Hospital...................., qui presta serveis d’atenció hospitalària de 
forma integrada amb els serveis d’atenció primària. 
7. Existeix un conveni entre l’Ajuntament i l’INSALUD / IBSALUT sobre 

la  matèria .......... que data de ............................ i que és necessari 

renovar  per adaptar a la situació actual. 

 8. Amb la signatura d’aquest conveni es pretén instrumentar un mitjà 
de cooperació permanent en l’exercici de les competències que ambdues 
parts tenen atribuïdes en matèria d’Atenció Primària. 
  CLÀUSULES  
Primera. Objecte. 
L’objecte d’aquest conveni és instrumentar un mitjà de cooperació 

permanent entre l’Ajuntament ........ i el Servei de Salut de les Illes 

Baleares, per articular l’exercici de les competències que ambdues parts 

tenen atribuïdes en matèria d’Atenció Primària. 

  Segona. Obligacions de l’Ajuntament.  1. L’Ajuntament te cedit al Servei de Salut el solar situat a 
..................... per la ubicació del Centre de Salut / Unitat Bàsica 
de Salut per la prestació de serveis sanitaris d’Atenció Primària. 
Aquesta cessió continuarà en les mateixes condicions actuals. 

 

2. L’Ajuntament col�laborarà amb el Servei de Salut de les Illes 
Balears en les activitats de promoció  de la salut i prevenció de les 
malalties que realitzi la Conselleria de Salut directament o 
mitjançant ’Equip d’Atenció Primària de .......................       

 

3. L’Ajuntament col�laborarà amb el Servei de Salut facilitant dades 
poblacionals i censals útils per la planificació de la prestació de 
serveis sanitaris al municipi. 

  

4. L’Ajuntament es farà càrrec de les petites reparacions (excloses 
les de maquinària) del CS / UBS.(Eliminar aquest punt) 

 

5. L’Ajuntament col�laborarà en la protecció i seguretat del personal 
de l’EAP. Així mateix col�laborarà en el trasllat del personal de 
l’EAP per les seves tasques assistencials en les situacions 
especials d’emergència (afegir) en que això es requereixi. 
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6. L’Ajuntament col�laborarà amb el Servei de Salut en la informació 
als ciutadans sobre tots els aspectes relacionats amb l’assistència 
sanitària.  

 

7. Els Serveis Socials de l’Ajuntament col�laboraran amb l’EAP per 
donar resposta integrada a les necessitats de salut dels ciutadans 
des de una perspectiva integrada i global. 

 

 Tercera. Obligacions del Servei de Salut.  1. El Servei de Salut  es farà càrrec de les despeses de personal 
(afegir) i de funcionament del CS / UBS: electricitat, aigua,neteja, 
manteniment (excepte les petites reparacions) (es lleva), telèfon. 

 

2. L’EAP col�laborarà amb l’Ajuntament assessorant-lo en temes de 
salut que no son àmbits de responsabilitat d’altres organismes de 
la Conselleria de Salut i consum.  

 

3. El Servei de Salut es compromet a prestar atenció sanitària 
d’Atenció Primària al municipi d’acord amb la normativa de 
regulació i estructura del serveis assistencials sanitaris. 

 

4. El Servei de Salut es compromet a donar participació a 
l’Ajuntament en el Govern dels Serveis sanitaris a través dels 
òrgans i estructures de participació existents o que es puguin 
desenvolupar en el futur de forma regulada. 

 
Quarta. Situacions especials. 

5. Quan existeixin  de forma objectiva situacions especials * que 

puguin requerir dispositius o serveis fora de la normativa global 

existent a la Comunitat Autònoma  es desenvoluparan aquests de 

mutu acord entre l’Ajuntament i el Servei de Salut. 

 
Cinquena. Duració. 
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1. El present Conveni tindrà una duració bianual prorrogable de 
forma tàcita indefinidament si cap de les dues institucions el 

denuncia.  

 

2. Si alguna de les parts planteja la rescissió del conveni avisarà 
amb almenys tres mesos d’antelació a la data de rescissió del 
conveni. 

 
Sisena. Finançament. 
El present conveni no genera cap obligació econòmica immediata per les 
parts signatàries. 
 
Setena. Comissió Mixta de Seguiment. 
El seguiment del present conveni es realitzarà a través d’una Comissió 
mixta en la que hi haurà un representant de l’Ajuntament i un 
representant de l’Ibsalut. Es reunirà a petició d’alguna de les parts,  
almenys una vegada a l’any.   
 
Vuitena. Exclusió de la Llei de contractes. 
El present conveni queda exclòs de l’àmbit d’aplicació de la Llei de 
contractes del sector públic. 
 
 
Novena. Disposició transitòria. 
Si existeixen en l’actualitat responsabilitats d’alguna de les dues parts 
que a tenor del present conveni deixen d’ésser responsabilitat seva, 
s’establirà de comú acord un període transitori per l’assumpció de la 
competència per l’altre part.  
 
           
PER L’AJUNTAMENT  DE                               PER EL SERVEI DE 
SALUT DE  
....................................                                      LES ILLES BALEARS.  
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ANNEX 2 

COMUNICAT DE PREMSA 

     
LA FELIB ES MOSTRA CONTRÀRIA A LA SUPRESSIÓ 
D’AJUNTAMENTS I DEMANA QUE NO ES CERQUIN  

ELS CULPABLES DE LA CRISI EN LES ENTITATS LOCALS 
 

La FELIB reivindica l’esforç dels ajuntaments per millorar la gestió i la reducció de 
la despesa pública durant la crisi 

 
La FELIB convida els presidents de les patronals hoteleres i el president de 

l’Associació Empresarial de Constructors a exposar les seves propostes 
 
Palma, 25 de gener de 2010 - El Consell Executiu de la FELIB, reunit ahir dilluns 24 de 
gener en sessió extraordinària, s’ha fet ressò de la proposta de les federacions hoteleres 
de Mallorca (FEHM), de Menorca (ASHOME) i d’Eivissa-Formentera de la necessitat 
d’eliminar alguns ajuntaments a Mallorca, així com de les declaracions del director de 
l’Associació Empresarial de Constructors de Balears a l’edició de Diario de Mallorca 
de diumenge 23 de gener, on culpava els ajuntaments de les Illes Balears de milers 
d’aturats del sector de la construcció. 
 
Tant pel que fa a una notícia com l’altra, la FELIB ha volgut remarcar el caràcter 
demagògic d’ambdós titulars, atès que tant els resposables de les patronals hoteleres 
com el director de l’Associació de Constructors es limiten a assenyalar els ajuntaments 
com els culpables dels seus mals, però no aporten cap solució.  
 
Els batles i representants dels ajuntaments demanen a les federacions hoteleres que 
exposin com ho farien per eliminar ajuntaments a Mallorca. 
 
Pel que fa a les declaracions del director de l’Associació Empresarial de Constructors de 
Balears, la FELIB nega que les xifres de l’atur siguin, en cap cas, atribuïbles a la mala 
gestió dels ajuntaments, i que assenyalar-los a ells «és cercar el culpable fàcil». 
 
A més, la FELIB ha reivindicat el paper «summament important que juguen els 
ajuntaments dins l’Administració pública», atès que són l’administració més propera a 
la ciutadania i, per tant, els qui han de tractar amb les persones cara a cara, dia a dia, i 
són els ajuntaments les entitats que, tot i les dificultats econòmiques, han intentat donar 
resposta a les demandes de la ciutadania, moltes vegades cobrint serveis de 
competències que no els pertoquen i que, per tant, no estan obligats a prestar.  
 
El Consell Executiu ha recordat que han estat els ajuntaments els qui han fet els majors 
esforços per reduir la despesa pública i per millorar la gestió en temps de crisi 
econòmica, fent especial esment en el Reial Decret llei 1/2010, que limita 
l’endeutament de les entitats locals. 
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La FELIB també es demana per què les patronals hoteleres demanen la supressió 
d’ajuntaments però no es demana la reducció de l’Administració supramunicipal, com 
els consells insulars o el Govern autonòmic. 
 
El Consell Executiu de la FELIB demana una mica de respecte per a les institucions 
municipals per part de les associacions i responsables de col·lectius a l’hora de parlar 
dels ajuntaments, i que no intentin cercar els culpables de la crisi o de les xifres de l’atur 
en les entitats locals, ni en la mala gestió dels ajuntaments. 
 
Finalment, la FELIB convida els presidents de les patronals hoteleres i el president de 
l’Associació Empresarial de Constructors de Balears a assistir a una reunió del Consell 
Executiu per tal d’escoltar les seves propostes de millora: d’una banda, a les federacions 
hoteleres els demanen que exposin quins ajuntaments consideren innecessaris, com 
farien aquesta supressió i com organitzarien el nou mapa municipal. D’altra banda, al 
president de l’associació de constructors li demanen que plantegi quines solucions 
existeixen per a la problemàtica que ell reflecteix i de la qual culpa els ajuntaments, i 
també que anomeni les persones que coneix que són tan vàlides i que no es volen 
presentar als càrrecs públics, però que per favor aconsellin els polítics locals, els quals 
sí volen donar la cara i sí es volen presentar a les eleccions. 
 
 
 
 
 
La FELIB 
Fundada l’any 1989, és la federació de municipis i consells insulars de les Illes Balears. 
Entre els seus fins estatutaris s’inclou la defensa i la promoció dels interessos comuns 
de les entitats que la integren, així com la realització d’estudis i activitats que fomentin 
la resolució de problemes i qüestions que afectin les entitats associades.  
  
El Consell Executiu és l’òrgan de representació de la Federació que gestiona i 
representa els interessos d’aquesta, de conformitat amb les disposicions i les directives 
de l’Assemblea General. 

 


